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PROTOKÓŁ NR XIX/12 
 

            z sesji Rady Gminy Gnojno, odbytej w dniu 07. maja 2012 roku w sali 
konferencyjnej Urzędu Gminy w Gnojnie. 
Sesja trwała od godz. 10.10 do godz. 14.50. 
W sesji, zgodnie z załączonymi listami obecności, uczestniczyło 15 radnych (radny 
Jerzy Gierczak przybył o godz. 10.25), sołtysi oraz: 
- Pani Jolanta Stachowicz – wójt gminy, 
- Pan Piotr Bębas – sekretarz gminy, 
- Pani Ilona Piwowarska – skarbnik gminy, 
- Pan Mariusz Grunt – prawnik, 
- Pan Zbigniew Klepacz – kierownik Referatu Inwestycji i Infrastruktury, 
- Pani Maria Rak – p.o. kierownika ZGK. 
          Otwarcia XIX sesji, powitania uczestników oraz stwierdzenia kworum, 
wystarczającego do podejmowania prawomocnych uchwał, dokonał Przewodniczący 
Rady Gminy, pan Piotr Terlecki. Kontynuując odczytał proponowany porządek obrad, 
który przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami. 
4. Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2011 dla Gminy Gnojno. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Gnojno na 2012 rok. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Gnojno na lata 2012 – 2023. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska w zakresie oczekiwań 

gminy co do efektywnej realizacji zadań oświatowych. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 
Gnojno na rok 2012”. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Gminnego Programu Profilaktyki        
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 
Narkomanii na rok 2012. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny 
nieruchomości położonej w miejscowości Wola Bokrzycka. 

11. Zapytania i wolne wnioski. 
12.Zakończenie sesji. 

           Po odczytaniu wyżej wymienionego porządku obrad przewodniczący 
zaproponował, na wniosek pani wójt, wprowadzić po punkcie 3., punktu 4.                   
w brzmieniu: „podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla 
Samorządu Województwa Świętokrzyskiego na realizację zadania w zakresie dróg 
publicznych”. Wyjaśnień w przedmiotowej sprawie udzieliła pani wójt. „Za” 
wprowadzeniem wymienionego punktu do porządku obrad głosowało 14 radnych.  
Następnie przewodniczący obrad wniósł o wprowadzenie, po punkcie 4., punktu 5.      
w brzmieniu: „podjęcie uchwały w sprawie udzielenia z budżetu Gminy Gnojno 
dotacji celowej dla Zakładu Gospodarki Komunalnej w Gnojnie na sfinansowanie 
inwestycji w ramach sieci wodociągowej Gminy Gnojno, polegającej na wymianie 
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wodomierzy do wody zimnej oraz zainstalowaniu urządzeń monitorujących pracę 
pomp głębinowych i poziom wody w zbiorniku”. 
        Szczegółowych wyjaśnień odnośnie wymienionej kwestii udzieliła pani Maria 
Rak, p.o. kierownika ZGK. Stwierdziła m.in., że zgodnie z zaleceniami pokontrolnymi 
należy na terenie gminy wymienić około 1000 wodomierzy, którym minął okres 
ważności legalizacji. Koszt montażu jednego wodomierza wyniesie około 53 złotych.  
        Radna Maria Woźniak zapytała w związku z tym, co Zakład Gospodarki 
Komunalnej robi z pobieraną co miesiąc od każdego mieszkańca tzw. opłatą stałą        
i w jaki sposób  ta kwota jest księgowana. 
        W odpowiedzi pani kierownik oświadczyła, że są to zaszłości poprzednich lat, 
których konsekwencje musi teraz ponosić. Dodała, że opłata stała jest księgowana 
razem z kwotą za pobór wody, ponieważ ustalona cena za 1m3 wody jest za niska i nie 
pokrywa wszystkich kosztów. 
        Kontynuując ten wątek pani radna oznajmiła, że zarówno sprawy dotyczące 
oświaty, jak i ZGK są tematami tabu, których każdy boi się poruszyć i o których lepiej 
nie mówić. A są to problemy, które się przez lata nawarstwiają i które każdego z nas, 
w mniejszym lub większym stopniu, dotyczą. 
Potem pani radna przytoczyła część artykułu prasowego na temat marnotrawstwa 
wody, który dokończyła czytać w punkcie 5  (kserokopia – w załączeniu). W artykule 
napisane było m.in., że w opublikowanej przez NIK informacji o wynikach kontroli 
straty powyżej 34% należy już uznać za marnotrawstwo. Natomiast na poziom strat 
wpływ mają m.in. wadliwe urządzenia pomiarowe i nierejestrowane zużycie. 
        Temat doprecyzował kierownik Referatu Infrastruktury, który poinformował 
zebranych, że pompa awaryjna znajdująca się w miejscowości Gorzakiew, która 
powinna współpracować z pompą nr 1, jest nieczynna. Koszt uruchomienia pompy 
wniesie około 16.000,00 zł netto.  
Następnie odbyło się głosowanie jawne nad wprowadzeniem do porządku obrad 
punktu 6. w brzmieniu, jak wyżej („za” głosowało 15 radnych). 
„Za” przyjęciem porządku obrad, z uwzględnieniem wprowadzonych                      
i przegłosowanych poprawek, głosowało15 radnych. 
 
Do punktu 2-go. 
 
           W związku z brakiem uwag do treści protokołu z poprzedniej sesji, 
przewodniczący obrad poddał protokół pod głosowanie. „Za” jego przyjęciem 
głosowało 15 radnych.  
 
Do punktu 3-go 
 
            Sprawozdanie z działalności w okresie między sesjami za okres od dnia 30. 
marca 2012 r. do dnia 30. kwietnia 2012 r., stanowiące załącznik do protokołu, 
odczytała pani wójt. 
            Po odczytaniu sprawozdania radny Stanisław Wcisło zapytał, co ma wspólnego 
termomodernizacja budynków z nadzorem ornitologicznym. 
            Do wymienionej kwestii odniósł się pan prawnik i oznajmił m.in., że wszędzie 
tam, gdzie są realizowane inwestycje współfinansowane ze środków publicznych,       
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w tym termomodernizacja budynków, przed rozpoczęciem inwestycji należy 
bezwzględnie sprawdzić, czy nie żyją w ich obrębie chronione gatunki ptaków. 
 
Do punktu 4-go. 
 
          Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Samorządu 
Województwa Świętokrzyskiego na realizację zadania w zakresie dróg publicznych. 
          Wyjaśnień w przedmiotowej kwestii udzieliła pani wójt. Stwierdziła m.in., że    
w wyniku przeprowadzonych rozmów z panem marszałkiem oraz Świętokrzyskim 
Zarządem Dróg na temat wykonania ciągu pieszego łączącego miejscowość Gnojno     
z Glinką uzgodniono, że gmina Gnojno wykona dokumentację projektową, której 
wartość wyniesie 9.840 zł. Z uwagi na skromny budżet samorządu wojewódzkiego,      
w pierwszym etapie będą ułożone krawężniki i zabezpieczony teren na całej długości, 
natomiast w drugim etapie – położona kostka. Pani wójt dodała że w niełatwych 
rozmowach z panem marszałkiem uczestniczyła wraz z delegacją radnych. 
Pytania: 
- Radny Stanisław Wcisło – czy na obecną chwilę znana jest wstępna kwota, będąca 
naszym wkładem w realizację tej inwestycji? 
- Wójt gminy – ponieważ nie dysponujemy dodatkowymi środkami na ten cel 
uważamy, i takie jest nasze stanowisko, że kwota 200.000,00 zł, będąca naszym 
dotychczasowym wkładem w tę inwestycję, musi wystarczyć. 
- Radny Stanisław Wcisło – uważam, że realizacja projektu jest konieczna i  ze wszech 
miar korzystna dla gminy. Ale czy nasz wkład finansowy na wykonanie dokumentacji 
projektowej będzie wkładem ostatecznym, czy będziemy musieli jeszcze 
partycypować w kosztach? 
- Wójt gminy – jak już wcześniej wspominałam – gmina nie jest w stanie więcej 
dołożyć. 
- Radny Stanisław Wcisło – czy z samorządem województwa zostanie podpisana 
stosowna umowa? 
- Wójt gminy – tak; w ramach projektu zostaną zamontowane krawężniki, wykonane 
przepusty, wjazdy oraz przygotowany teren pod przyszłe ciągi piesze. 
- Radny Stanisław Wcisło – czyli nie ma żadnej gwarancji, że nasz udział finansowy 
na tym się kończy? 
- Wójt gminy – dziś pan marszałek nie odpowie na to pytanie, bo nie jest znany 
ostateczny koszt inwestycji. Ta kwota będzie znana dopiero po zakończeniu procedury 
wywłaszczeniowej. 
- Radny Stanisław Wcisło – a czy nie ma możliwości, aby przy okazji zakryć rów 
obok cmentarza i wykonać parking, mając na uwadze przyszłych użytkowników 
boiska? 
- Wójt gminy – prowadzimy rozmowy na ten temat. Ponieważ jest to tzw. zmiana 
nieistotna, wszystko wskazuje na to że uda się zakryć ten odcinek rowu. Nie można 
natomiast wybudować parkingu, ponieważ jest to teren należący do parafii. 
- Radny Stanisław Wcisło – reasumując, dobrze że będą zamontowane krawężniki. 
Szkoda tylko że nie znamy ostatecznej kwoty, będącej naszym wkładem w realizację 
inwestycji. 
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- Wójt gminy – mam zapewnienie ustne pana marszałka, że na terenie gminy Gnojno 
na pewno powstaną ciągi piesze. 
         Ponieważ nie było więcej pytań – przewodniczący obrad poddał przedmiotowy 
projekt uchwały pod głosowanie. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 15, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 0. 
Uchwała Nr XIX/120/12 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 
 
Do punktu 5-go.   
 
          Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia z budżetu Gminy Gnojno dotacji 
celowej dla Zakładu Gospodarki Komunalnej w Gnojnie na sfinansowanie inwestycji 
w ramach sieci wodociągowej Gminy Gnojno, polegającej na wymianie wodomierzy 
do wody zimnej oraz zainstalowaniu urządzeń monitorujących pracę pomp 
głębinowych i poziom wody w zbiorniku. 
         W tym punkcie porządku obrad radna Maria Woźniak dokończyła artykuł 
anonsowany w punkcie pierwszym argumentując, że należy ustalić rzeczywiste koszty 
poboru wody a każdą z opłat, w tym za odbiór śmieci, pobór wody, eksploatację 
urządzeń, księgować oddzielnie. 
Wnioskowała w związku z tym, żeby gmina nie dotowała zakupu wodomierzy. 
Zaproponowała aby mieszkańcy, którzy chcą płacić za pobór wody zgodnie                 
z odczytem wodomierzy, założyli je we własnym zakresie, natomiast pozostali – 
płacili za wodę ryczałtowo, od osoby. Wtedy gmina odstąpiłaby od pobierania 
dotychczasowej opłaty w kwocie 2,00 zł miesięcznie za eksploatację wodomierza. 
Dyskusja: 
- Wójt gminy – pani radna ma w zasadzie rację, bo w ciągu tylko jednego roku            
z jednego gospodarstwa domowego jest pobierana opłata w wysokości 24,00 zł plus 
VAT, co stanowi równowartość zakupu nowego wodomierza. 
- Pan sołtys z Gnojna – zgodnie z ustaleniami opłata była i jest pobierana, bo 
wodomierze się zużywają. W razie awarii komunalka miała wymieniać stary 
wodomierz na nowy. Dlatego mam pytanie – co się stało z pieniędzmi pobieranymi 
przez tyle lat za wodomierze? 
- Skarbnik gminy – państwo doskonale wiecie, że ustalane stawki za pobór wody, 
odbiór śmieci, czy ogrzewanie nie równoważą rzeczywistych kosztów. Dlatego ZGK 
musi być dotowany, bo skąd ma wziąć pieniądze na bieżące utrzymanie? 
- P.o. kierownika ZGK – u nas ceny za wodę, odbiór śmieci, odprowadzanie ścieków    
i ogrzewanie są ustalane poniżej kosztów. A powinny być ustalane takie stawki, aby 
dochody bilansowały się z wydatkami, a nawet uwzględniały 10% zysk na inwestycje.  
- Wójt gminy – dziś nie jesteśmy w stanie powiedzieć, ile jest na terenie gminy 
zalegalizowanych wodomierzy, a ile – niezalegalizowanych. Takich ustaleń dokona 
specjalnie do tego powołana komisja. 
- Pani Maria Rak – i jeszcze jedna kwestia – dlaczego koszty ogrzewania ośrodków 
zdrowia oraz szkół są cedowane na ZGK, skoro zakład nie jest właścicielem tych 
kotłowni? 
- Wójt gminy – po to tu jesteśmy, aby wspólnie wypracować stanowisko i rozwiązać 
istniejące problemy. 
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- Pani Maria Rak – gdyby w budżecie były odłożone pieniądze, wodomierze byłyby 
wymieniane sukcesywnie a zerwana plomba stanowiła podstawę do wymierzenia kary 
właścicielowi. 
- Radny Władysław Strózik – kto dopuścił do tego, żeby hydranty były montowane na 
podwórkach? 
- Przewodniczący Rady Gminy – według mnie projektant sieci. 
- Radny Stanisław Wesołowski – nasunęła mi się taka refleksja. Kiedy wójtem gminy 
był pan Janik zamontowano drugą pompę, która miała być włączana w razie awarii 
pierwszej pompy. Teraz się okazało, że ta pompa nie działa. Wobec tego wypadałoby 
zapytać – kto dokonywał odbioru zamontowanych pomp. Niestety dzisiaj nie ma komu 
zadać tego pytania, bo te osoby już tutaj nie pracują. 
- Radny Stanisław Wcisło – z tego, co powiedziała pani kierownik wnioskuję, że ZGK 
ma problemy finansowe. Proponuję w związku z tym takie rozwiązanie: każdy 
odbiorca wody zakupi wodomierz we własnym zakresie i nie będzie płacił opłaty stałej 
do momentu zrekompensowania poniesionych kosztów. 
- Radny Gustaw Treliński – wadą takiego rozwiązania będzie zakup liczników od 
różnych producentów. Kto wtedy dokona legalizacji wodomierzy? Jestem za tym, aby 
gmina zakupiła dla wszystkich użytkowników jednakowe wodomierze. 
- Radny Stanisław Wcisło – przecież gmina może dokonać wyboru  firmy i wówczas 
wszyscy zakupią takie same wodomierze. 
- Radna Maria Woźniak – ja się odniosę do wypowiedzi pana Wesołowskiego. Jestem 
zbulwersowana i zaniepokojona tym, że nie działa druga pompa. Według mnie 
konserwator studni powinien być na sesji i wytłumaczyć wszystkim, jak to się działo, 
że mógł bezpiecznie pracować, mając tylko jedną czynną pompę. Czy ludzie się nie 
boją nawet Boga? 
- Wójt gminy – ponieważ nie jestem fachowcem, wysłałam komisję aby wszystko na 
miejscu sprawdziła. 
- Radny Stanisław Wesołowski – odnosząc się do wypowiedzi pana radnego Wcisło 
należałoby podkreślić, że nie pobieranie opłaty w kwocie 2,00 zł pociągnęło by za 
sobą zmianę umów. 
- Przewodniczący obrad – ile wynosi okres ważności dowodu legalizacji. 
- Wójt gminy – 5 lat. 
- Pani Maria Rak – przy czym okres 5 lat liczy się od daty produkcji wodomierza. 
- Radny Krzysztof Musiał – gdyby każdy zakupił wodomierz we własnym zakresie – 
trzeba by było aneksować umowy. I jeszcze drugi aspekt tej sprawy. ZGK kupując 
większą ilość wodomierzy może negocjować cenę.  
- Radny Tomasz Pasternak –  jeżeli każdy kupi sobie sam wodomierz, kto poniesie 
koszty montażu? 
- Radny Krzysztof Musiał – a poza tym – minie kolejne 5 lat i znów trzeba będzie 
zakupić nowy wodomierz. 
- Radna Maria Woźniak – przez 5 lat koszt zakupu licznika na pewno się zwróci. 
- Przewodniczący Rady Gminy – jeżeli ludzie przez 8 lat wnosili opłaty do ZGK, nie 
będą teraz wymieniać liczników na własny koszt. 
- Radny Stanisław Wcisło – panie przewodniczący – przecież pieniądze, które 
przeznaczymy z budżetu na ten cel, też są  społeczne. 
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- Radny Tomasz Pasternak – i jeszcze dochodzi jedna kwestia – czy wszyscy zdążą 
zakupić wodomierze w ciągu 2 miesięcy, bo tyle ZGK ma czasu na ich wymianę? 
- Wójt Gminy – dlatego uważam, że powinniśmy zakupić wodomierze za pieniądze     
z budżetu. 
- Pani Maria Rak – dla porządku - podczas montażu nowego licznika każdy właściciel 
nieruchomości podpisze dokument potwierdzający jego otrzymanie. Na dokumencie 
będzie również widniała data zaplombowania wodomierza, od której będzie liczony 
okres 5 lat. 
- Przewodniczący obrad – nie mniej ważną rzeczą od wodomierzy jest sprawa studni. 
- Radna Maria Woźniak – moim zdaniem przed dzisiejszą sesją powinno się odbyć 
posiedzenie komisji. Nam należało przedłożyć dokumentację dotyczącą inwestycji 
wraz z protokołem odbioru a na dzisiejszą sesję zaprosić pana Dworaka. Wtedy 
wiedzielibyśmy nad czym głosujemy. A tak nic nie jest nazwane po imieniu i wszyscy 
świetnie się czują. Bo czy można brać pieniądze i za nic nie odpowiadać? Przecież 
ktoś przekazał urządzenia po zakończeniu inwestycji i są na to odpowiednie 
dokumenty. 
- Skarbnik gminy – przekazanie inwestycji nastąpiło w 2010 roku. 
- Pan prawnik – nawet jeżeli były wcześniej zamontowane urządzenia, które teraz 
szwankują – zgodnie z zapisem art.5 ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę 
przedsiębiorstwo dostarczające wodę musi zapewnić odbiorcy czystą wodę, 
odpowiednie ciśnienie i możliwość odprowadzenia ścieków. Przygotowana uchwała 
jest niczym innym, jak realizacją zapisów cytowanej wyżej ustawy. I my musimy 
patrzeć na tę sprawę pod tym kątem oraz dążyć do porządkowania pewnych rzeczy. 
- Wójt gminy – poprosiliśmy fachowców o ocenę, a teraz musimy zrobić wszystko aby 
doprowadzić urządzenia do takiego stanu, żeby obydwie pompy działały 
naprzemiennie. 
- Radna Maria Woźniak – czy my zrobiliśmy jakiś użytek z zapisów gwarancyjnych? 
Wiem, że nie mamy innego wyjścia i musimy uchwałę podjąć. Ale żeby się takie 
sytuacje w przyszłości nie powtarzały. Jest tak, bo pracownicy są rozzuchwaleni i za 
nic nie odpowiadają. Są rozpuszczeni, bo nikt ich za nic nie karze. Ponieważ program 
dzisiejszej sesji jest rozbudowany – proponuję aby na następną sesję przygotować 
dokumenty i pewne sprawy wyjaśnić. 
- Radny Stanisław Wcisło – pan mecenas nam wyjaśniał, jak sprawa wygląda pod 
kątem prawnym. A jak pod kątem prawnym będzie wyglądać sprawa pobierania opłat 
w wysokości 2,00 zł na konkretny cel? Teraz, zgodnie z zaleceniami pokontrolnymi, 
mamy zakupić wodomierze i wyasygnować na nie pieniądze z budżetu gminy. A te 
pieniądze powinny być zabezpieczone na koncie ZGK. Wobec tego, jak się ma jedno 
do drugiego? 
- Przewodniczący obrad – podobnie było ze śmieciami, za odbiór których ustaliliśmy 
opłatę poniżej kosztów a później musieliśmy dotować ZGK. 
- Radny Stanisław Wcisło – panie przewodniczący – to są dwie różne sprawy. My, 
jako rada, podjęliśmy uchwałę, że od każdego odbiorcy wody będziemy pobierać 
opłatę w kwocie 2,00 zł na konkretny cel. A teraz tych pieniędzy nie ma. I jak to się 
ma do rzeczywistości pod kątem prawnym. 
- Wójt gminy – ponieważ ustalona cena za 1m3 wody była za niska, pieniądze zostały 
przeznaczone na utrzymanie sieci. 
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- Radny Stanisław Wcisło – ale czy pod kątem prawnym było w porządku, że 
pieniądze przeznaczone na konserwację wodomierzy wydatkowano na inny cel. 
- Radny Stanisław Wesołowski – może podam jeszcze jeden absurdalny przykład – 
otóż po wykopaniu studni w Gorzkawi na działce rolnik zasiał zboże, po czym 
przyjechała firma i jeszcze raz, w tym samym miejscu, chciała robić wykop ponownie. 
- Radna Maria Woźniak – pani wójt – czy nikt nie robił inwentaryzacji? 
- Wójt gminy – są w ZGK dokumenty, odbiegające znacznie od rzeczywistości. 
- Pan sołtys z Pożóg – nadszedł czas na wypracowanie takich metod, aby nie dopłacać 
do niczyjej pracy. Odkąd sięgnę pamięcią wstecz – rokrocznie dopłacamy do ZGK      
z budżetu gminy 100.000,00 zł. Myślę, że nie możemy sobie pozwolić dalej na takie 
dotacje. 
- Przewodniczący obrad – wszyscy krążą wokół tematu, ale nikt nie ma odwagi 
powiedzieć wprost, że na terenie naszej gminy mamy najniższe stawki za1m3 wody. 
- Radny Krzysztof Musiał – podsumowując dotychczasową dyskusję nasuwa się 
pewien wniosek. Otóż każdy pracownik powinien odpowiadać materialnie za 
przekazane na stan mienie. 
Po tej wypowiedzi przewodniczący obrad ogłosił 10-minutową przerwę. 
Po przerwie kontynuowano dyskusję w punkcie piątym, a w obradach (w tej części) 
wziął udział pan Włodzimierz Dworak, konserwator sieci wodociągowej                        
i oczyszczalni ścieków, który wyjaśnił zasady działania pomp oraz dodał, że jedna       
z nich nie pracuje. 
C.d. dyskusji: 
- Radna Maria Woźniak – mam pytanie – jak pan może nie mieć dostępu do 
dokumentów, skoro pan jest osobą kompetentną i odpowiada za urządzenia. Jaka 
wobec tego jest zależność między poszczególnymi pracownikami? 
- Pan Włodzimierz Dworak – mówiąc o tym, że nie posiadam dokumentów, miałem na 
myśli dokumentację projektową oraz protokół odbioru. 
- Radna Maria Woźniak – nie znam się na tym i nie chciałabym polemizować, ale 
wydaje mi się, że pan powinien dysponować kompletną dokumentacją dotyczącą 
pracy urządzeń. 
- Pan Włodzimierz Dworak – te błędy są powielane od 9 lat czyli od czasu 
opracowania operatu wodno-prawnego. 
- Radna Maria Woźniak – to znaczy, że nikt o niczym nie wiedział i wszyscy byli 
spokojni. 
- Przewodniczący obrad – żadna udzielona odpowiedź nie będzie zadowalająca a tę 
sprawę musi zbadać komisja. 
- Pan Włodzimierz Dworak – ta sprawa zaczęła się w momencie pompowania studni 
czyli wtedy, kiedy pani była sekretarzem gminy. Nie ma żadnych dokumentów            
z próbnego pompowania studni - ani z otwarcia, ani z wydajności. 
- Radna Maria Woźniak – w tym czasie, kiedy byłam sekretarzem nie wykonywano 
żadnych prac przy studniach. 
- Pan Włodzimierz Dworak – pani może nie pamięta, ale to w pani obecności była 
uzgadniana sprawa zwiększenia mocy o kolejne 40 kW. 
- Przewodniczący obrad – proponuję wrócić do meritum i proszę o wnioski dotyczące 
uchwały, bo tematu pomp dzisiaj nie rozstrzygniemy. 
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- Radny Stanisław Wcisło – ponieważ sprawa jest ważka, jeżeli chcemy ją dokładnie 
rozeznać na podstawie dokumentów i podjąć wiążące decyzje, musimy ten temat 
odłożyć do następnej sesji. 
- Radny Krzysztof Musiał – uważam, że tym tematem powinna się zająć Komisja 
Rewizyjna i na podstawie przedłożonych dokumentów ocenić, co zostało zrobione 
przez zewnętrzną firmę, a co powinno być zrobione zgodnie z projektem oraz jaki jest 
stan faktyczny, wynikający z protokołu powykonawczego. Następnie materiały           
z posiedzenia oraz wnioski dotyczące tej kwestii komisja powinna przedłożyć radzie 
gminy. 
- Radna Maria Woźniak – sprawa dotacji, zgodnie z tym co powiedział pan mecenas, 
jest sprawą bezsporną. 
Wracając natomiast do budowy wodociągu na Podgrabiu, o którym była mowa na 
poprzedniej sesji, nasunęła mi się taka refleksja - może firma zewnętrzna wykonałaby 
tę inwestycję taniej, niż ZGK. Poza tym zakład jest jednostką organizacyjną sektora 
finansów publicznych. Chcąc zakupić materiały do budowy wodociągu muszą 
postępować zgodnie z ustawą o zamówieniach publicznych czyli mieć pieniądze na 
realizację zamówienia. 
- Wójt gminy – została przygotowana umowa, która dopuszcza zaliczkowe rozliczanie 
inwestycji. 
- Pan prawnik – zgodnie z ustawą o finansach publicznych istnieje możliwość 
powierzenia zadań własnych, a do takich należy zaopatrzenie w wodę, jednostce 
organizacyjnej, jaką jest zakład budżetowy – bez przetargu, na podstawie zlecenia 
wewnętrznego. Taką inwestycję finansuje gmina, która przekazuje zaliczkowo środki 
na jej realizację. Wydatki są rozliczane na podstawie faktur cząstkowych. 
- Radny Kazimierz Banasik – czy można uregulować prawnie kwestię wynajmu 
koparki z ZGK? Chodzi o możliwość wynajmu koparki mieszkańcom gminy. 
- Skarbnik gminy – zgodnie z ustawą o finansach publicznych ZGK nie może 
świadczyć usług mieszkańcom gminy. Aby mógł to robić – należałoby dokonać jego 
przekształcenia. 
- Przewodniczący obrad – wracając do uchwały nad którą procedujemy, padła 
propozycja, aby udzielić ZGK dotacji w kwocie 50.000,00 zł. 
- Radna Maria Woźniak – skąd zostaną przesunięte środki na wymieniony cel? 
- Wójt gminy – pieniądze zostaną przesunięte z budowy wodociągu, na który  
zaplanowano w budżecie kwotę w wysokości 220.000,00 zł. Inwestycja zostanie 
wykonana przez ZGK za kwotę 150.000,00 zł, natomiast pozostała kwota 20.000,00 zł 
będzie stanowić rezerwę na nieprzewidziane wydatki. 
        Zgodnie z sugestią przewodniczącego - projekt uchwały w sprawie udzielenia 
dotacji celowej ZGK w kwocie 50.000,00 zł odczytał sekretarz gminy, pan Piotr 
Bębas. 
Następnie przewodniczący obrad poddał przedmiotowy projekt uchwały pod 
głosowanie. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 15, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 0. 
Uchwała Nr XIX/121/12 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 
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Do punktu 6-go. 
 
         Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2011 dla Gminy Gnojno. 
         W tej części obrad w sesji uczestniczyli pracownicy socjalni GOPS – pani Zofia 
Krowińska i pani Renata Bochnacka oraz główny księgowy, pani Renata Janik. 
        Temat dotyczący oceny zasobów pomocy społecznej zreferowała pani Zofia 
Krowiska, pracownik socjalny GOPS. Poinformowała, że ocena służy m.in. 
prognozowaniu wskaźników i wydatków na rok następny (materiały – w załączeniu).  
Pytania: 
- Pan sołtys z Pożóg – czy wysokość dofinansowania do jednego pensjonariusza 
ponoszona przez gminę jest taka sama we wszystkich domach pomocy społecznej? 
- Pani Zofia Krowińska – koszt pobytu pensjonariusza w domu pomocy społecznej jest 
zróżnicowany i uzależniony od wykazanego dochodu. Pensjonariusz ponosi 70% 
kosztów, natomiast pozostałe 30%, jeżeli taka osoba nie ma bliskiej rodziny, ponosi 
gmina. 
- Radny Stanisław Wesołowski – mam pytanie dotyczące sytuacji demograficznej       
w gminie (str. 5 oceny). W 2009 roku było w naszej gminie 2421 kobiet, a w roku 
2010 – 2301, natomiast mężczyzn było odpowiednio 2305 i 2417. To znaczy, że ubyło 
100 kobiet a przybyło 100 mężczyzn? 
-  Pani Zofia Krowińska – takimi danymi dysponuje GUS i my z nich korzystamy. 
- Pani skarbnik – z doświadczenia wiem, obliczając wysokość funduszu sołeckiego, że 
są duże rozbieżności pomiędzy danymi, którymi dysponuje GUS a ewidencją ludności 
w urzędzie. 
- Radny Stanisław Wcisło – na tej samej stronie są dane dotyczące zarejestrowanych 
podmiotów gospodarczych. I tak w roku 2009 było tych podmiotów 234, w 2010 – 
240 a w roku 2011 -128. Wynika z tego, że ich liczba zmniejszyła się aż o 100. 
- Pani Zofia Krowińska – te dane, wygenerowane przez program, uzyskałam od pani, 
która prowadzi sprawy z zakresu działalności gospodarczej. 
- Radny Stanisław Wcisło – na stronie 23 są wyszczególnione koszty prowadzenia        
i utrzymania ośrodka pomocy społecznej. I tak w roku 2009 była to kwota 269 tys. zł, 
w 2010 – 310 tys. zł, w 2011 – 433 tys. zł. Interesuje mnie pozycja dotycząca 
pozostałych kosztów utrzymania, gdzie w roku 2009 wydatkowano na ten cel kwotę 
20 tys. zł, w roku 2010 – 26 tys. zł, w 2011 – 102 tys. zł, natomiast prognoza na ten 
rok wynosi 105 tys. zł. Co to są za koszty? 
- Pani Zofia Krowińska – nie mogę odpowiedzieć na to pytanie, ponieważ nie jestem 
specjalistką ds. księgowości a dane do oceny uzyskałam od pani księgowej. 
- Radny Stanisław Wcisło – jeżeli chodzi o wydatki na wynagrodzenia z pochodnymi 
różnica jest niewielka, bo w roku 2009 była to kwota 249 tys. zł, w 2010 – 284 tys. zł, 
w roku 2011 – 331 tys. zł. Natomiast w pozycji, o której mówiłem, różnica pomiędzy 
rokiem 2009 a 2011 wynosi 80 tys. zł. 
- Radna Maria Woźniak – z tego wynika że przed sesją, na której mają być omawiane 
takie zagadnienia, powinno się odbyć posiedzenie Komisji Zdrowa, Socjalnej, Oświaty         
i Kultury podczas którego dokonano by analizy przedłożonych materiałów. Ponieważ 
budżet ośrodka jest niebagatelny a pieniądze pochodzą z różnych źródeł i są 
wydatkowane na zadania własne, zlecone i powierzone – osoby kompetentne powinny 
wyjaśnić wszystkie zagadnienia, natomiast komisja przedstawić swoje spostrzeżenia     
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i wnioski w formie protokołu – radnym i sołtysom na sesji. Bo na pierwszy rzut oka 
niektóre liczby mogą szokować a w rezultacie może się okazać, że tak być musi.  
Dlatego proszę aby w przyszłości, przedkładając takie materiały pod obrady sesji, 
zachować pewne procedury i chronologię. 
- Przewodniczący obrad – to, że każdy radny otrzymał materiały ma też swoje dobre 
strony. Dzięki temu każdy ma prawo zadawać pytania i oczekiwać na nie odpowiedzi, 
a członkowie komisji mogliby pewne rzeczy pominąć. 
- Pani Renata Janik, główny księgowy GOPS  - odpowiadając na państwa pytanie - na 
pozostałe koszty utrzymania składają się m.in. zakupy papieru, tonerów, tuszy, zakup 
komputera i kserokopiarki, obsługa bankowa i prowizja oraz koszty szkoleń 
organizowanych dla osób, uczestniczących w projekcie. Przy czym większość 
środków pochodzi z projektu. Z budżetu gminy przeznaczono na ten cel niewielkie 
kwoty na zasiłki celowe. 
- Radna Maria Woźniak – jak już wcześniej wspominałam, budżet GOPS jest 
budżetem na który składają się różne kwoty. Ponieważ drastycznie wzrosły koszty 
utrzymania ośrodka – ile do tego dołożyła gmina ze środków własnych? 
- Pani Renata Janik – zgodnie z wytycznymi wkład własny gminy do projektu wyniósł 
10,5%. 
- Radna Maria Woźniak – mnie nie chodzi o projekt, tylko o całkowity roczny koszt 
prowadzenia i utrzymania ośrodka pomocy społecznej, bo w roku 2009 wydatkowano 
kwotę 269 tys. zł, w roku 2010 – 310 tys. zł, w roku 2011 – 433 tys. zł a prognoza na 
rok 2012 wynosi 430 tys. zł. Ile gmina dołożyła ze środków własnych do utrzymania 
ośrodka? 
- Skarbnik gminy – państwo corocznie otrzymujecie sprawozdanie opisowe, w którym 
jest wyszczególnione skąd pochodzą środki, w rozbiciu na środki z budżetu gminy          
i z budżetu państwa. 
-  Radna Maria Woźniak – czy pani księgowa jest w stanie podać konkretną kwotę? 
- Pani Renata Janik – wszystkie kwoty są wyszczególnione w budżecie gminy na dany 
rok.. 
- Pan prawnik – proszę państwa - należy rozróżnić dwa dokumenty -  sprawozdanie 
finansowe i ocenę zasobów pomocy społecznej. Ten ostatni dokument nie zawiera  tak 
uszczegółowionych danych, jak sprawozdanie finansowe.   
- Radna Maria Woźniak – panie mecenasie – radni i sołtysi chcą mieć informację 
precyzyjną, jasną i zrozumiałą. Nie będą natomiast dogłębnie analizować 
sprawozdania finansowego w rozbiciu na paragrafy, bo to dla laika dość 
skomplikowany proces. 
- Radny Stanisław Wcisło – panie mecenasie - my nie robimy nikomu zarzutów, ale 
radni i sołtysi chcą wiedzieć, co to jest. 
- Pani Renata Janik – oprócz kosztów, o których mówiłam, ponosimy również koszty 
obsługi świadczeń rodzinnych oraz realizacji projektu. 
- Radna Maria Woźniak – ja zadałam konkretne pytanie i oczekuję takiej samej 
odpowiedzi. Jeżeli w dniu dzisiejszym, z jakichś powodów, nie można na nie udzielić 
odpowiedzi – proszę przygotować informację na następną sesję. A może pani wójt 
potrafi odpowiedzieć na moje pytanie? 
- Wójt gminy – panie z GOPS przygotują odpowiednie dokumenty na ten temat. 
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- Radny Stanisław Wesołowski – na stronie 8 mamy dane dotyczące alkoholizmu. 
Moje pytanie brzmi – czy gmina wypłaca renty alkoholikom? 
- Pani Zofia Krowińska – są to świadczenia wypłacane rodzinom, w których jedno      
z rodziców lub obydwoje nadużywają alkoholu. 
- Radny Kazimierz Banasik – czy na kwotę na wynagrodzenia i pochodne, 
wymienioną w materiale, składa się wyłącznie pensja pracowników GOPS? 
- Pani Renata Janik – są to wydatki na wynagrodzenia dla 5. pracowników ośrodka 
łącznie z pochodnymi, obsługę świadczeń rodzinnych, informatyczną i bhp oraz 
koszty realizacji projektu. 
- Radna Maria Woźniak – ponieważ dzisiaj nie uzyskam odpowiedzi na moje pytanie 
– proszę o przygotowanie na następną sesję informacji: „kwota środków z budżetu 
gminy przeznaczona na pomoc społeczną, w rozbiciu na poszczególne rodzaje 
wydatków czyli administrację, zasiłki, utrzymanie osób w domach pomocy społecznej 
i inne (niesklasyfikowane)”. 
I jeszcze jedna uwaga. Przy uchwalaniu wysokości podatków wzorujemy się na innych 
gminach, natomiast jeżeli chodzi o wydatki – milczymy i nic nie mówimy. Proszę 
wobec tego o informację, dla porównania, jak to się ma do wydatków w ościennych 
gminach przy porównywalnej liczbie ludności. 
Zdaję sobie sprawę z tego, że coraz więcej jest nowych zadań, ale za zadaniami idą  
również pieniądze.  
A teraz trochę historii. Analizując dane dotyczące zatrudnienia w GOPS, w ciągu 
ostatnich lat obserwujemy tendencję wzrostową. Jeszcze kilka lat temu w GOPS był 
zatrudniony kierownik, na 1,5 etatu – pracownicy socjalni i na ½ etatu – główny 
księgowy. Po dwóch latach był kierownik, 2 pracowników socjalnych i ½ etatu 
księgowego. Po roku – kierownik, 2 pracowników socjalnych i główny księgowy na 
pełny etat. W tej chwili jest kierownik, 3 pracowników socjalnych i główny księgowy. 
Reasumując – chodzi mi o zobrazowanie sytuacji i o wysokość kwoty, stanowiącej 
wkład własny z budżetu gminy na utrzymanie ośrodka. I czy to jest racjonalne, czy też 
nie. 
- Pani Renata Janik – tak, jak pani powiedziała przybyło nam zadań, zwiększono 
liczbę etatów, ale od kilku lat nasze uposażenia nie wzrosły. 
- Radna Maria Woźniak – mam kolejne pytanie – czy gmina ma jakieś plany                
i  zamierzenia, mające na celu zminimalizowanie kosztów związanych z pobytem 
pensjonariuszy w domach pomocy społecznej? Czy są prowadzone działania                
w kierunku zobligowania osób zobowiązanych do alimentacji, do pokrywania kosztów 
pobytu swoich bliskich w takich placówkach? 
Można też rozważyć zatrudnienie osób (np. bezrobotnych) do sprawowania dziennej 
opieki zastępczej. Wtedy osoby potrzebujące nie musiałyby opuszczać swoich domów 
a i koszty takiej usługi byłyby znacznie niższe. I jeszcze jedna uwaga. Osób 
potrzebujących pomocy a nie będących się w stanie utrzymać samodzielnie, będzie 
coraz więcej. I musimy sobie z tego zdawać sprawę. 
- Wójt gminy – w tej chwili nie ma możliwości otrzymania dofinansowania na budowę 
takiej placówki. 
- Radny Krzysztof Musiał – z czego wynika różnica w wydatkach na wynagrodzenia. 
W roku 2010 wydatkowano na ten cel kwotę 284 tys. zł a rok później – 331 tys. zł. 
Różnica wynosi 50 tys. zł. 
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- Pani Renata Janik – zgodnie z zarządzeniem dotyczącym realizacji projektu oraz 
zaleceniami pokontrolnymi – zatrudniony został jeszcze jeden pracownik socjalny. 
- Pan sołtys z Pożóg – czy umieszczenie pensjonariusza w domu prowadzonym przez 
„Caritas” nie byłoby dla gminy bardziej opłacalne? 
- Pani Zofia Krowińska – przed umieszczeniem osoby w domu pomocy społecznej 
porównujemy ceny i wybieramy ofertę najtańszą. Ceny w placówkach są 
porównywalne i do siebie zbliżone. 
 
Do punktu 7-go. 
 
         Szczegółowej analizy załączników do projektu uchwały w sprawie zmian           
w budżecie Gminy Gnojno na 2012 rok dokonała pani skarbnik. 
Ponieważ nie było pytań – przewodniczący obrad poddał projekt w./w. uchwały pod 
głosowanie. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 15, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 0. 
Uchwała Nr XIX/122/12 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu. 
 
Do punktu 8-go. 
 
         Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Gminy Gnojno na lata 2012 – 2023 omówiła pani skarbnik informując, że 
zmiany WPF są podyktowane zmianami w budżecie gminy. 
Ponieważ nie było pytań - przedmiotowy projekt uchwały został przez 
przewodniczącego obrad poddany pod głosowanie. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 15, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 0. 
Uchwała Nr XIX/123/12 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu. 
          Przed przerwą pan prawnik udzielił wyjaśnień na temat prowadzenia 
działalności zarobkowej przez zakłady gospodarki komunalnej; stwierdził m.in., że 
przepis wprowadzający ustawę o finansach publicznych jest w tym względzie 
jednoznaczny i zabrania prowadzenia takiej działalności. Mówi również, że te zakłady 
gospodarki budżetowej, które miały wpisane w statucie inne usługi niż użyteczności 
publicznej, z dniem 31 grudnia 2012 roku powinny być zlikwidowane. NSA 
stwierdził, że usługi świadczone przez ZGK, o których mówił pan radny, mają 
charakter jednostkowy. Sprawa jest zawiła, bo NSA poproszony o interpretację – 
odmówił zajęcia stanowiska. Ma to bezpośredni związek z przymuszaniem niejako 
gmin do podjęcia decyzji, co dalej z zakładem budżetowym. W przypadku 
przekształcenia zakładu w spółkę nie będzie takiego problemu, ponieważ spółki mogą 
prowadzić działalność zarobkową.  
Po wyjaśnieniach prawnika przewodniczący ogłosił 15-minutową przerwę                   
w obradach. 
 
Do punktu 9-go. 
  
           Stanowisko Rady Gminy Gnojno w zakresie oczekiwań gminy co do 
efektywnej realizacji zadań oświatowych, stanowiące załącznik do projektu uchwały   
w tej samej sprawie, odczytał Przewodniczący Rady Gminy, pan Piotr Terlecki. 
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           Po odczytaniu materiałów, o których mowa wyżej, głos zabrał przewodniczący 
Komisji Zdrowia, Socjalnej, Oświaty i Kultury, radny Krzysztof Musiał i oznajmił, że 
komisja podczas posiedzenia odbytego w dniu dzisiejszym pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. Zaznaczył, że radny Stanisław Wcisło zaproponował 
dodanie w zakresie oczekiwań gminy punktu 7. w brzmieniu: z uwagi na duże 
obciążenie finansowe budżetów samorządowych oświatą, należy ułatwić lokalnym 
środowiskom przejmowanie części obowiązków z tym związanych. 
Dodał ponadto, że radny Stanisław Wcisło działa na szkodę gminy, w związku z czym 
wnioskował o przygotowanie na następną sesję rady projektu uchwały w sprawie jego 
odwołania z członka komisji. 
          Pan radny odnosząc się do pierwszej kwestii potwierdził wniesienie poprawki 
do projektu uchwały oraz zaproponował w akapicie 4. wyraz „równoważony” zastąpić 
wyrazami: „zrównoważony” lub „równoważny”. 
Odnosząc się do drugiej kwestii oświadczył, że nie podejmował i nie podejmuje 
żadnych działań na szkodę gminy. Dodał, że jeżeli pan przewodniczący komisji uważa 
go za osobę niewygodną, powinien mieć odwagę powiedzieć to wprost a nie dorabiać 
do całej sprawy niepotrzebnej ideologii. 
        Kontynuując ten punkt porządku obrad przewodniczący poddał wniosek radnego 
Stanisława Wcisło pod głosowanie. 
„Za” wnioskiem głosowało 12 radnych, „przeciw” nikt nie głosował, „wstrzymało się” 
od głosu 3 radnych. 
Wobec powyższego wniosek pana radnego uzyskał akceptującą większość. 
Projekt uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska w zakresie oczekiwań gminy co do 
efektywnej realizacji zadań oświatowych z uwzględnieniem poprawki, o której mowa 
wyżej, odczytał sekretarz gminy.  
Następnie odbyło się głosowanie nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 15, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 0. 
Uchwała Nr XIX/124/12 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu. 
 
Do punktu 10-go. 
 
          Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Gnojno na 
rok 2012”. 
          Zanim przystąpiono do omówienia tego punktu porządku obrad głos zabrał 
radny Stanisław Wcisło i odniósł się do projektu uchwały, który będzie omawiany      
w punkcie 12. 
Oznajmił m.in., że mieszkańcy przysiółka „Michałówka” wystąpili z wnioskiem         
o przekazanie na rzecz gminy darowizny w postaci części nieruchomości gruntowych 
z przeznaczeniem na drogę. 
W dalszej części nawiązał do posiedzenia komisji rolnictwa i stwierdził, że jej 
członkowie nie zapoznali się dokładnie z dokumentami. Dlatego w protokole jest 
napisane, że droga stanowi własność prywatną, z czego wynika jednoznacznie że 
wniosek mieszkańców nie może być rozpatrzony pozytywnie. Pan radny zasugerował, 
że i w tym przypadku, poprzez analogię do sprawy rozpatrywanej w punkcie 12, 
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należałoby podjąć działania w celu wykonania przejezdnego odcinka drogi do 
położonych tam posesji. 
           Pan przewodniczący obrad, odnosząc się do zgłoszonej propozycji, oświadczył 
że w Woli Bokrzyckiej gmina przejmie działki w całości, natomiast w przypadku 
Balic należy dokonać ich podziału, co znacznie zwiększy koszty projektu. 
           Radny kontynuując rozpoczęty wątek argumentował, że chyba nie będzie 
problemu z  przeznaczeniem na taki cel kwoty 10.000,00 czy 15.000,00 zł jeżeli na 
inne odcinki dróg na terenie Gnojna przeznacza się o wiele wyższe kwoty. 
Dodał jeszcze, że kwota 1.000,00 zł, o której mówiła pani wójt, za podział działek 
przez geodetę też nie jest kwotą wygórowaną. 
           Pan radny Tomasz Pasternak, przewodniczący komisji rolnictwa, stwierdził 
natomiast, że pana radnego nie było w dniu, w którym komisja dokonywała oględzin 
stanu technicznego dróg w Balicach i dodał że posesje, o których mówi, znajdują się 
ok. 300 m od drogi głównej. Nawiązał przy tym do mieszkańców Podgrabia, których 
posesje znajdują się w podobnym oddaleniu od drogi głównej i gdzie każdy z nich 
posiada swoją drogę dojazdową. W związku z tym zadał pytanie, czy gmina ma 
obowiązek robić każdemu drogę dojazdową do jego posesji. 
          Radny Stanisław Wcisło ponownie nawiązał do protokołu z komisji rolnictwa     
i stwierdził, że gdyby wziąć pod uwagę wniosek mieszkańców przysiółka 
„Michałówka” – sytuacja wyglądałaby zupełnie inaczej.  
Potem poruszył kwestię odcinka drogi w Balicach o długości ok. 500 m,  od posesji 
pani sołtys do swojej posesji, która ma być uzupełniona kruszywem. 
Stwierdził przy tym że aby droga została wyremontowana solidnie, należy wziąć pod 
uwagę jej odwodnienie. W związku z tym zaproponował, nawiązując do wypowiedzi 
pana przewodniczącego z ostatniej sesji że w pierwszej kolejności będą remontowane 
drogi na które opracowano dokumentację, przy zaangażowaniu środków gminnych 
sporządzić dokumentację i wystąpić z wnioskiem o środki zewnętrzne na ten cel. 
O godz. 14.25 salę obrad opuścili radni: Stanisław Wcisło, Dominik Wójcik, Jarosław 
Szymański. Odtąd w głosowaniu brało udział 12 radnych. 
          Kontynuując anonsowany na wstępie punkt porządku obrad - sekretarz gminy 
odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Gnojno na 
rok 2012” oraz stwierdził, że nowelizacja ustawy o ochronie zwierząt nakłada na Radę 
Gminy obowiązek przyjęcia w drodze uchwały, corocznie, programu, o którym mowa 
wyżej.   
Natomiast pani wójt, dla zobrazowania skali problemu, dodała że miesięczny koszt 
pobytu psa w schronisku wyniesie 1.500,00 zł. 
          Ponieważ nie było pytań – przewodniczący poddał projekt uchwały pod 
głosowanie. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 12,  „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 0. 
Uchwała Nr XIX/125/12 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu. 
 
Do punktu 11-go. 
 
           Wyjaśnień odnośnie projektu uchwały w sprawie zmiany Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 
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Narkomanii na rok 2012 udzieliła pani pełnomocnik. Stwierdziła m.in., że środki na 
realizację programu zostały zwiększone o niewykorzystane środki z 2011 roku              
i zostaną przeznaczone na finansowanie niektórych zadań ujętych w programie. 
            W związku z brakiem pytań co do treści uchwały, przewodniczący obrad 
poddał przedmiotowy projekt pod głosowanie. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 12, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 0. 
Uchwała Nr XIX/126/12 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu.             
 
Do punktu 12-go. 
 
            Szczegółowych wyjaśnień odnośnie celowości podjęcia uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny nieruchomości położonej w miejscowości 
Wola Bokrzycka udzieliła pani wójt. Dodała, że przedmiotowa nieruchomość 
położona jest wzdłuż drogi gminnej nr 764 łączącej sołectwa Glinka oraz Wola 
Bokrzycka. W związku z tym, że właściciele zwrócili się o nieodpłatne przejęcie         
w formie darowizny przedmiotowej nieruchomości przez Gminę Gnojno, podjęcie 
uchwały jest w pełni zasadne – argumentowała pani wójt. 
           Projekt uchwały w sprawie, o której mowa wyżej, odczytał sekretarz gminy. 
Następnie przewodniczący obrad poddał projekt uchwały pod głosowanie, w wyniku 
którego „za” głosowało 12 radnych, nikt nie był „przeciw” i nikt nie „wstrzymał 
się” od głosu. 
Uchwała Nr XIX/127/12 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 
 
Do punktu 13-go. 
 
             Zapytania i wolne wnioski.  
             W tym punkcie porządku obrad pani sołtys z Raczyc zwróciła się z prośbą do 
pani wójt o dostarczenie 2 samochodów kruszywa i koparki na wykonanie 
prowizorycznego parkingu przed budynkiem Ośrodka Zdrowia. 
             Prośbę pani sołtys poparł radny Gustaw Treliński oraz oznajmił, że po 
zdemontowaniu ogrodzenia i utwardzeniu placu, przy zaangażowaniu środków 
funduszu sołeckiego, może powstać w tym miejscu parking z prawdziwego zdarzenia 
na co najmniej 20 samochodów. 
             Sołtys wsi Gnojno zwrócił się z pytaniem do pani wójt, w imieniu rolników, 
czy przy okazji kopania rowów za Kalebami będą robione wjazdy na działki i kto 
poniesie ewentualne koszty. 
             Pani wójt w odpowiedzi stwierdziła, że część wjazdów wykona gmina,             
z których będą mogli również korzystać mieszkańcy. W związku z tym nie ma 
potrzeby wykonywania dodatkowych wjazdów – dodała. Jeżeli natomiast rolnik 
zechce mieć swój wjazd i zakupi kręgi – gmina pomoże je montować. 
            Radny Tomasz Pasternak doprecyzował, że podczas remontu dróg właściciele 
posesji są zobligowani do zakupu kręgów we własnym zakresie, ponieważ przepisy 
nie zezwalają samorządom na wydatkowanie środków na taki cel. 
            Pan sołtys z Kostery zapytał, kiedy gmina rozpocznie dostawę kruszywa do 
poszczególnych miejscowości 
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            Pani wójt odpowiedziała, że firma z którą gmina zawarła umowę zacznie 
dostarczać kruszywo w dniu dzisiejszym, zarówno dużymi, jak i średnimi 
samochodami -  w zależności od potrzeb. 
            Pani radna Agata Segda apelowała o dostarczenie kruszywa i uzupełnienie 
dziur w drodze na odcinku prowadzącym do posesji pani Małasińskiej. 
            Następnie radna Maria Woźniak wnioskowała o przygotowanie informacji na 
temat kosztów wytwarzania energii cieplnej w jednostkach organizacyjnych gminy      
w sezonie grzewczym 2011/2012. Informacja dotyczy wszystkich kotłowni 
znajdujących się na terenie gminy. Pani radna wnioskowała ponadto aby informację 
dotyczącą GOPS przygotować na piśmie i rozdać wszystkim radnym. Następnie 
zapytała, czy prawdą jest, że będzie remontowana droga od pana Jakubca do 
Rzeszutek (za cmentarzem w Gnojnie), bo wyborcy z Gnojna sugerują, że lepiej 
byłoby zamiast tego odcinka drogi wyremontować odcinek drogi od pana Jarosa do 
drogi wojewódzkiej (trasa procesji Bożego Ciała). 
              Pani wójt zdementowała pogłoski i oświadczyła, że w Gnojnie będzie 
remontowana droga na odcinku Gnojno – Piaski w stronę Rzeszutek. 
              Pani radna kontynuując swoje wystąpienie odniosła się do zapisu na stronie 
22 protokołu z ostatniej sesji, który dotyczył wyznaczenia osoby odpowiedzialnej za 
utrzymanie czystości na parkingu obok Urzędu Gminy. Dodała, że nic się nie zmieniło 
w tym zakresie a parking wzdłuż posesji pana Musiała zarósł całkowicie trawą.          
W związku z tym prosiła o wyciągnięcie konsekwencji wobec osób odpowiedzialnych 
za taki stan rzeczy.   
               Pani wójt oznajmiła odnosząc się do tej kwestii, że na szerokości jednego 
metra od ogrodzenia rośnie trawa i nie ma tam asfaltu. 
              Natomiast pan przewodniczący zaproponował aby zlecić dbanie o czystość na 
parkingu jednej osobie. 
              Pani radna wnioskowała również o uporządkowanie miejsca, w którym stał 
śmietnik. 
              Pani sołtys z Balic zapytała, kto ma nadzorować nielegalny wywóz śmieci do 
lasu oraz odbierać śmieci z przystanków. 
              Pani wójt zapewniła, że śmieci z przystanków będą odbierać te same firmy, 
które odbierają śmieci od mieszkańców. 
              Radna Maria Woźniak, odnosząc się do tematu śmieci podkreśliła, że 
obydwie firmy przynajmniej raz na 2 miesiące powinny odbierać segregowane 
odpady. 
              Pani wójt oświadczyła, że zgodnie z zawartymi umowami, segregowane 
odpady są odbierane od mieszkańców raz na kwartał lub częściej – na zgłoszenie. 
              Radny Władysław Strózik wnioskował o dowóz kamienia na remont drogi     
w lesie. 
              Pani wójt stwierdziła, że na ten odcinek drogi została dostarczona ziemia i po 
jej wyrównaniu zostanie dowiezione kruszywo o frakcji grubej i drobnej. 
              Kończąc pan przewodniczący poinformował, że Ogólnopolskie 
Stowarzyszenie Zagospodarowania Odpadów Komunalnych z Warszawy organizuje   
w Kielcach seminarium, na które, w razie braku chętnych, zostanie oddelegowana pani 
radna Maria Woźniak. 
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             Potem radny Krzysztof Musiał, pełniący funkcję Komendanta Gminnego OSP 
w Gnojnie, zaprosił wszystkich na dzień 20. maja 2012 roku na godz. 14 na uroczystą 
mszę, podczas której nastąpi poświęcenie nowego wozu strażackiego. 
             Przed zamknięciem obrad pan przewodniczący złożył najserdeczniejsze 
życzenia imieninowe wszystkim Stanisławom. 
 
Do punktu 14-go. 
 
             W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad – 
Przewodniczący Rady Gminy dokonał zamknięcia XIX sesji. 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
Protokolant:                                                                              Przewodniczący obrad: 
B. Czarnecka                                                                                  Piotr Terlecki 
 
              
           
  
            
           
        
 
           
 
 
  
 
 
 
 
 
 
 


